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Kulunut Rotaryvuosi oli klubimme 53. toimintavuo-
si. Se on siis eräs maakuntamme vanhimpia klubeja. 
Näin ollen minulla oli mieluisa tehtävä palvella pre-
sidentin tehtävässä jo pitkän iän saavuttanutta, mutta 
virkeää ja aktiivista klubiamme. Tästä aktiivisuudesta 
ja presidentin saamasta tuesta, kuuluvat parhaat kii-
tokset teille, hyvät kanssaveljet.

Klubimme toiminta noudatteli kuluneenakin vuo-
naa perinteisiä toimintamuotoja. Toiminnan rungon 
muodostivat jo totutut viikkokokoukset esitelmineen 
ja vierailuineen. Tämä toteamus kuulostaa varmas-
ti tylsältä ja jo moneen kertaan kuullulta. Kuitenkin 
tunnen, että eräs vahvuutemme on jo hyväksi havai-
tut toiminnan raamit. Tutut puitteet luovat jäsenis-
töön rentoa yhdessäolon henkeä, jolloin kokouksissa 
viihdytään ja osallistutaan runsaslukuisesti. Näen, että 
järjestömme totutut ja vakaat puitteet korostuvat ai-
kana, jolloin yhteiskuntamme eri aloilla tapahtuvista 
muutoksista ja epävarmuustekijöistä voisi sanoa, että 
vain muutos on pysyvää.

Perinteisen toiminnan ja yhdessäolon lisäksi tässä 
yhteydessä voisi nostaa esiin muutamia toimintavuo-
den kohokohtia:

Rotary-olympialaiset olivat elokuussa 2009 Kuri-
kassa. Perinteinen joulujuhla oli seurakuntakeskuk-
sessa. Juhla oli sikäli merkittävä, että saimme vuosien 
taon jälkeen luovuttaa PHF-mitalin ja huomionosoi-
tuksen veljellemme Rauno Antilalle.

Kevät kaudella tehtiin teatterivierailu Seinäjoen 
kaupunginteatteriin. Myös kälyt olivat mukana ja 

esityksenä oli musikaali Ninotska. Maittava illallinen 
nautittiin lopuksi teatterin ravintolassa.

Huhtikuussa saimme vieraita USA:sta. Ryhmässä oli 
neljä opiskelunsa päättänyttä GSE-vaihto-oppilasta 
ja heidän matkanohjaajansa. He tutustuivat noin kuu-
kauden ajan Pohjanmaalla eri paikkakuntiin ja niiden 
klubeihin. Ilmajoella ja Seinäjoella vierailukohteiksi 
valittiin mm. yrityksiä ja erilaisia kulttuurilaitoksia.

Rotaryvuosi päättyi heinäkuulla tehtyyn yritysvie-
railuun Koskenkorvan Trahteeriin. Siellä olivat myös 
kälyt mukana. Koskenkorvan isäntäväki esitteli mo-
nipuolisesti yritystään ja erityisesti Koskenkorva mu-
seota. Se kertoo viinanvalmistuksen historiasta sekä 
Alkon perustamisesta nykypäivän Altiaan.

Kälyjen toimintaan kuului edellä mainitut tapahtu-
mat sekä syksyllä vierailu Anne Hannuksen Bagiore – 
laukkuliikkeeseen ja Carozel – lastenvaateliikkeeseen 
Koskenkorvalle. Kuuleman mukaan monen kälyn 
laukkuvalikoima sai täydennystä!

Emme välttyneet kuluvana vuonna myöskään su-
ru-uutiselta. Kunniajäsenemme Aake Yli-Laurunen 
poistui keskuudestamme 8.5.2010. Veljet esittivät 
osanottonsa vainajan leskelle ja muille omaisille.

Vielä lopuksi haluan näin esittää parhaat kiitokse-
ni hallitukselle ja veljille kuluneesta Rotary-vuodesta. 
Erityisesti Jarmo sihteeri ansaitsee kiitokset hyvin su-
juneesta yhteistyöstä vuoden aikana.

Toivon virkeää ja monipuolista toimintaa jatkossa-
kin. Pidetään Rotary-lippua korkealla edelleenkin!

Hyvät veljet ja kälyt

Aarno Pirilä
Presidentti Rotary-vuonna 2009-2010
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Ilmajoen RotaRyklubI 2009-2010

Klubipalvelukomitea
Jussi Niukkala pj.

Toveruuskomitea
Matti Äärynen pj.
Simo Järvi
Juho Nikkola
Rauno Antila
Juha Juvonen

Julkaisu- ja tiedotuskomitea
Seppo Ylinen pj.
Kauko Halme
Seppo Aura
Jussi Uusimäki
Seppo Kormano

Rotarytietouskomitea
Risto Hakala pj.
Veikko Töyli
Aulis Hahtola 

Ammattipalvelukomitea
Jouko Metsä-Ketelä pj.
Jari Paulaharju
Tapani Ala-Kauppila
Timo Tuomikoski
Jaakko Tuominen

Kansainvälisen palvelun komitea
Juha Jouppila pj.
Erkki Holkko
Simo Isotalo
Erkki Ervast

Luokite- ja jäsenyyskomitea
Reijo Laine
Esko Kontiokoski
Jaakko Jokimäki

Yhteiskuntapalvelukomitea
Markku Ojala pj.
Kari Kaukonen
Arvo Ala-Lahti
Tuomo Laitila
Jyrki Oksanen

Läsnäolo- ja ohjelmakomitea
Pentti Alanko pj.
Erkki Hellsten
Antti Hakanen
Jussi Niukkala
Erkki Haapamäki

Talouskomitea
Antti Viita pj.
Raimo Lähdesmäki
Jussi Iivari
Timo Hirsimäki
Antti Alho
Reino Yrjänäinen

Hallitus
Presidentti  Aarno Pirilä
1. varapresidentti Jussi Niukkala
2. varapresidentti Raimo Lähdesmäki
Past presidentti Seppo Kormano
1. sihteeri Jarmo Koivulahti
2. sihteeri  Jyrki Oksanen
3. sihteeri Aulis Hahtola
Jäsen Timo Tuomikoski
1. klubimestari Ari Rousu
2. klubimestari Antti Alho
Rahastonhoitaja Matti Hirvelä
Nuorisoasiamies Jari Mäki

Varsinaiset tilintarkastajat
Heino Kuismanen
Pentti Alanko

Varatilintarkastajat
Jussi Iivari
Jaakko Jokimäki

   heinä - joulu 2009    tammi - kesä 2010
        
nro nimi Yhteensä  Läsnäolo %  Yhteensä  Läsnäolo %

1 Alakauppila Tapani 24 24 100 %  22 22 100 %
2	 Ala-Lahti	Arvo	 24	 24	 100	%	 	 22	 22	 100	%
3	 Alanko	Pentti	 24	 24	 100	%	 	 22	 22	 100	%
4	 Alho	Antti	 10	 24	 42	%	 	 0	 22	 0	%
5	 Antila	Rauno	 24	 24	 100	%	 	 22	 22	 100	%
6 Aura Seppo 20 24 83 %  19 22 86 %
7	 Ervast	Erkki	 19	 24	 79	%	 	 20	 22	 91	%
8 Haapamäki Erkki 21 24 88 %  17 22 77 %
9 Hahtola Aulis 18 24 75 %  20 22 91 %
10	 Hakala	Risto	 15	 15	 100	%	 	 16	 16	 100	%
11	 Hakanen	Antti	 22	 24	 92	%	 	 15	 22	 68	%
12 Halme Kauko 21 24 88 %  13 16 81 %
13 Hellsten Erkki 19 24 79 %  12 12 100 %
14 Hirsimäki Timo 24 24 100 %  22 22 100 %
15	 Hirvelä	Matti	 24	 24	 100	%	 	 20	 22	 91	%
16	 Iivari	Jussi	 15	 15	 100	%	 	 14	 14	 100	%
17 Isotalo Simo 11 11 100 %  9 9 100 %
18	 Jokimäki	Jaakko	 23	 24	 96	%	 	 22	 22	 100	%
19	 Jouppila	Juha	 15	 24	 63	%	 	 15	 22	 68	%
20	 Juvonen	Juha	 19	 24	 79	%	 	 22	 22	 100	%
21	 Järvi	Simo	 21	 24	 88	%	 	 22	 22	 100	%
22 Kaukonen Kari 24 24 100 %  22 22 100 %
23	 Koivulahti	Jarmo	 23	 24	 96	%	 	 18	 22	 82	%
24	 Kontiokoski	Esko	 24	 24	 100	%	 	 22	 22	 100	%
25 Kormano Seppo 22 24 92 %  22 22 100 %
26	 Laine	Reijo	 16	 24	 67	%	 	 10	 22	 45	%
27	 Laitila	Tuomo	 4	 6	 67	%	 	 10	 22	 45	%
28	 Lähdesmäki	Raimo	 20	 24	 83	%	 	 20	 22	 91	%
29	 Metsä-Ketelä	Jouko	 20	 24	 83	%	 	 6	 11	 55	%
30	 Mäki	Jari	 18	 24	 75	%	 	 15	 22	 68	%
31	 Nikkola	Juho	 23	 24	 96	%	 	 21	 22	 95	%
32	 Niukkala	Jussi	 21	 24	 88	%	 	 22	 22	 100	%
33	 Oksanen	Jyrki	 22	 24	 92	%	 	 16	 16	 100	%
34	 Ojala	Markku	 7	 11	 64	%	 	 11	 15	 73	%
35	 Paulaharju	Jari	 6	 13	 46	%	 	 	 	
36 Pirilä Aarno 24 24 100 %  22 22 100 %
37	 Rousu	Ari	 17	 24	 71	%	 	 15	 22	 68	%
38 Tuomikoski Timo 20 24 83 %  21 22 95 %
39	 Tuominen	Jaakko	 24	 24	 100	%	 	 22	 22	 100	%
40 Töyli Veikko 20 20 100 %  18 18 100 %
41	 Uusimäki	Jussi	 24	 24	 100	%	 	 20	 22	 91	%
42	 Viita	Antti	 18	 24	 75	%	 	 16	 22	 73	%
43 Ylinen Seppo 22 24 92 %  20 22 91 %
44	 Yrjänäinen	Reino	 24	 24	 100	%	 	 22	 22	 100	%
45	 Äärynen	Matti	 21	 24	 88	%	 	 16	 22	 73	%
        
        
	 Osallistumisaktiivisuus	 	 	 86	%	 	 	 	 86	%
        

läsnäolotilasto
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2.7.

Vierailevana tähtenä meillä oli veli Erkki Koskela 
Oulun A6:sta. Veli Jussi Uusimäki puhui Marko 
Maunukselasta ja saimmepa tämän tulevaisuuden 
tähden kunnioittamaan klubiamme läsnäolollaan. 
Illan aikana kävimme läpi myös olympiakarsintojen 
tulokset ja veli Heino Kuismasen kunniajäsenyy-
den.

9.7.

Veljemme Pentti Alanko täytti eilen 65 vuotta, on-
nittelemme häntä! Tämä aurinkoinen torstai vietet-
tiin vain omien veljien kesken. 

16.7.

Veljemme Jari Mäki kertoi päätähuimaavasta ret-
kestään Koskenkorvalta aina Kurikan Myllykylään. 
Arvatkaa millä? KUUMAILMAPALLOLLA. Tä-
hän ei voi sanoa, muuta kuin, että voi jospa oisin 
saanut olla mukana! Perinteinen torstai hyvässä seu-
rassa, mitä sitä muuta voi sanoa! Veli Markku Ojala 
täytti kuluneella viikolla 62 vuotta, paljon onnea!

23.7.

Tänä suurena torstaina valittiin klubimme edustus 
kurikkalaisten veljiemme järjestämiin Rotary-olym-
pialaisiin. Veli Kari Kaukonen kertoi matkastaan 
Seinäjoelle tikkailta putoamisen jälkeen, kun taas 
veli Pentti Alanko oli muuten vaan päässyt korkealle, 
nimittäin lentämään Ilmajoen ylle. Veli Reijo Laine 
alusti tyttärensä Lotan paluun Etelä-Afrikan mat-
kaltaan ja lupasi tämän tulevan näyttämään kuvia 
reissultaan. Jäämme mielenkiinnolla odottamaan.
Lue myös liitteestä 1 velijemme Intercity-kokouk-
sesta Lontoosta. Oli niin painavaa tekstiä, jotta lai-
tettihin se oikeen liitteeksi.

30.7.

Läsnäoloprosenttitaulukossa olimme heinäkuun 
osalta heti toisena 88 %. Kesälomakausi ilmiselvästi 
houkuttelee veljet ulos aurinkoon nauttimaan ke-
sästä. Tällä kertaa kuuntelimme kuitenkin suurella 
joukolla veli Hakalan ja veli Ervastin matkakerto-
mus pyöräillen Kuninkaantiellä. Aikamoinen reissu! 

6.8.

Torstaina kokoonnuttiin suunnittelemaan Kurikan 
Olympialaisia, veli Kontiokoski lupasi hoitaa kulje-

tukset. Kuvernööri oli myös muistanut klubiamme, 
joten hänen kirjelmänsä luettiin kaikkien tietoon. 
Veli Oksanen osallistui Pietarsaaressa Kuvernöörin 
vaihtokokoukseen. Ilta kului mukavasti veli Jussi 
Uusimäen Ilmajoki-lehden lukijamatkan matkaker-
tomusta kuunnellessa. 

20.8.

Varjokokous Krouvissa. Veli Seppo Ylinen esitteli 
oman matkakertomuksensa hieman harvalle kuuli-
jajoukolle.

27.8.

Veli Presidentti avasi kokouksen ja heti aluksi suun-
nattiin katseet seuraavan viikon Kuvernöörin vierai-
luun ja toimintasuunnitelmien palautukseen. 

Veli Jari Mäki kertoi vaihto-oppilaiden kuulumisia 
niin Brasiliasta kuin Australiasta ja veli Aulis Hahto-
la oli osallistunut Rotarien SM-kisoihin, jossa sijoi-
tus oli ollut ”vain” toinen. Onnea siitäkin, hieno suo-
ritus! Veli Seppo Aura kertoi sorsanmetsästyksestä 
ja veli Jaakko Tuominen huolehti paikkausmahdolli-
suuksista. Eli oikein perinteinen ja lämminhenkinen 
torstai vietettiin taas hyvässä seurassa.

3.9.

Kuvernöörimme Pekka Koskinen aloitti klubivierai-
lunsa muistelemalla 70-luvun läsnäolokilpailuja, siitä 
saatiin tietenkin hyvät naurut. Enää ei tietenkään tui-
joteta tilastoja, eikä varsinkaan sitä kuka on ykkösenä. 
Ei meillä ainakaan, muuta kuin silloin ku ollaan en-
simmääsinä! 

Myös apulaiskuvernööri Mikko Seppä esitteli itsensä.  
Kuvernöörimme kiteytti osuvasti myös sen, mitä rota-
rius on tänä päivänä. Tämän vuoden keskeisiksi asioiksi 
hän listasi muun muassa uusien jäsenien hankkimisen. 
Tavoitteet täyttyvät suurissa klubeissa yhden jäsenen 
vuotuisella lisäyksellä. Huomiota pitäisi kiinnittää eri-
tyisesti nuorisovaihdon ja GSE-vaihdon tärkeyteen. 
Lopuksi Kuvernööri Koskinen totesi, että Ilmajoen 
Rotaryklubin tulevaisuus on ilmajokisten rotary-veljien 
omissa käsissä, siitäpähän tiedätte!

Tämän viikon juhlakaluja olivat veljemme Risto Ha-
kala ja Seppo Ylinen, onnea heille!

 
 

10.9.

Vierailevana alustajana klubillamme oli tällä kertaa 
puhumassa Ilmajoen Metsänhoitoyhdistyksestä ni-
mipäiväsankari Kalevi Kojola (Salon Sakarin jatkaja). 
Kojola esitteli meille metsänhoitoyhdistyksen tilan-
netta ja toimihenkilöitä. Tällä hetkellä taimistonhoi-
totöissä on viisi henkilöä ja monitoimikoneita on käy-
tössä kaksi kappaletta. Puun hinnan ollessa alhaalla, 
tuli esiin yhteinen huoli valtiovallan tekemisistä -  
jotain muka yritetään tehdä, mutta se ei riitä. 

Oletteko muuten tienneet, että liito-oravat ohjai-
levat turhan paljon monia metsän toimintoja? Alus-
tus herätti mukavasti keskustelua ja veli Pres. päätti 
kokouksen niin, että ehdittiin kotiin seitsemän uu-
tisiksi.

17.9.

Alustuksen hoiti mallikkaasti rotary-veljemme Rau-
no Antila. Klubimme sai tänä torstaina vieraita Erk-
ki Silanderin  ja Rotary-vaihtarina kuukauden päivät 
Brasiliassa viettäneen Renkolan Hannan. Molem-
milla vieraillamme oli paljon mielenkiintoista ker-
rottavaa. Taitaa tässä itselläkin matkakuume nousta!

Tällä viikolla syntymäpäiviään viettää veli Kauko 
Halme, kunnioitettavat 75 vuotta, onnittelut!

24.9.

Alustus: Ala-Lahti Arvo – Pentti Kortesniemi. Syn-
tymäpäiviään tällä viikolla viettävät rotary-veljemme 
Jyrki Oksanen, Jussi Uusimäki ja Kari Kaukonen. 
Onnittelut! Hallituksen kokous.

1.10.

Alustuksen hoiti tällä kertaa veljemme Seppo Aura. 
Olemme kakkosena läsnäoloprosenttitaulukossa 
huikealla 95,40 % määrällä, ainoastaan kauhajoki-
set ehtivät edellemme täyden sadan prosentin läsnä-
oloilla (toki heillä on ollut vain kolme kokousta, kun 
taas me olemme viettäneet enemmän aikaa yhdessä). 
Ei vain, onnea heille ykkössijasta. 

Suurin osa rotary-veljistämme oli kokouksen 
ajankohtana ”taistelumatkalla” eli sotahistoriallisella 
Karjalan kierroksella, mutta kuitenkin jo noin Jyväs-
kylän korkeudella väsyneinä, mutta monta muistoa 
rikkaampana tulossa kotiin päin. Valitettavasti tä-
män päivän kokous kuitenkin meni ohi suun. 

Veli Markku Ojalan tytär hallintotieteiden kan-

Vallan	vaihto	25.6.2009	Jussin	Jokisaunalla	Alajoella.
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didaatti ja Presidentin Terhi tytär valmistunut hum. 
kandiksi. Onnittelut! 64-vuotisjuhliaan tällä viikol-
la viettää rotary-veljemme Jaakko Jokimäki, onnea 
myös hänelle!

8.10.

Todettiin syntymäpäivä- ja nimipäiväsankarit asi-
aankuuluvien aplodien kera. Jussi Antila oli vierai-
levana alustajana veli Erkki Ervastin kutsumana, 
hän kertoi meille metsästyksen historiasta. Veli Jyrki 
Oksasta muistettiin lahjalla tasavuosien johdosta.

15.10.

Koulujen syyslomaviikko – ei kokousta.

22.10.

Aluksi onniteltakoon koko klubin puolesta veli Arvo 
Ala-Lahtea Sotaveteraanipiirin ansiorististä, oikein 
paljon onnea! Tämän torstain kokouksen alustuksen 
hoiti ansiokkaasti ja sotilaallisen järjestelmällises-
ti veli Risto Hakala, aiheenaan Aallon patteriston 
Laatokan ympärimatka, jolle myös moni meidän 
klubin rotary osallistui.

Vuosikokous sujui normaalirutiinilla ja vastuuva-
paus myönnettiin hallituksen jäsenille. Tulevan toi-
mintakauden talousarvio hyväksyttiin myös. Jäsen-
maksut sovittiin pidettävän ennallaan.

Veli Jari Paulaharju anoi eroa klubistamme työ-
hön liittyviin syihin vedoten. Onnea Jarille uuteen 
työhön ja kiitos panoksestasi ja seurastasi. Syntymä-
päiväsankareina tällä viikolla juhlittiin Jari Mäkeä 
(11.10.) ja Kivistön Mikkoa (16.10.). Paljon onnea!

29.10.

Syntymäpäiväsankari veli Jaakko Tuominen on saa-
vuttanut mahtavan 70 vuoden iän 23.10.2009. Koko 
klubi onnittelee miehen ikään päässyttä ”Jaskaa”, on-
neksi olkoon! 

Veli Antti Hakasella oli alustusvuoro. Hän kertoi 
Robottileikkurista, joka hänellä on ollut itsellään 
kuluneen kesän. Veli Antti on ollut hankintaansa 
erittäin tyytyväinen. Hänen puolestaan asiaa alusti 
myyntipäällikkö Arto Hautala.

Hautala kertoi, että robottileikkuri on pakokaa-
suton, lähes äänetön, vaivaton, antaa kauniin nur-
mikon, lyhyt leikkuujäte, lannoitus omasta takaa, 
kustannustehokas - ei bensaa, ei öljyä tai työtä. Ro-
bottileikkureita löytyy sekä puoliautomaattisena, 

joka ladataan itse tai automaattisena, joka lataa itse 
itsensä. Vaihtoehtoisesti leikkureita löytyy myös sel-
laisia, jotka tunnistavat ruohokentän laidoille asen-
netut rajakaapelit, jotka kone tunnistaa tai koneita, 
joihin on sisäänrakennetut tunnistimet.

Valintakriteerit ovat kapasiteetiltaan 400 m2:stä 
alkaen. Tavallisin malli on Ambrogio L 200 Ba-
sic, jonka kapasiteetti on 1500 m2. Robottileikku-
rin hinta on 2000 - 3000 euron välillä. Leikkurin 
käyttöikä on 10 vuotta, mikä edellyttää säännöllistä 
huoltoa.

Tämän päivän alustuksesta virisi vilkas keskustelu, 
minkä jälkeen veli Presidentti kiitti mielenkiintoi-
sesta alustuksesta ja päätti kokouksen. 

5.11.

Tällä kertaa veli Kauko Halme alusti kokouksen 
tietenkin onnistuneesti. Klubimme osallistumispro-
sentiksi kirjattiin 92 %. Ei hävitty jurvalaisille veljil-
lemme kuin yhdellä prosentilla, sillä heidän osallis-
tumisprosenttinsa kohosi 93 %. Ilmoitusluontoisina 
asioina käytiin läpi kuvernöörin kirje ja kälyjen kut-
su laitettiin jakoon. Australian vaihtarimme Noora 
Uusi-Ranta on päässyt perille Länsi-Australiaan ja 
ensi vuoden alussa Ilmajoen lukio saa vastavuoroi-
sesti vieraakseen Australian vahvistuksen. Sitä odo-
tellessa.

Vieraana tänä melkein talvisena torstaina klubi-il-
lassamme esitelmöi Martti Rissanen KK-kartoituk-
sesta. Rissanen osasi asiansa ja opetti meillekin pal-
jon uutta siitä, mitä voi ja mitä ei missään nimessä 
voi korjata itse. Saimmekin paljon oleellisia vinkkejä 
ja ohjeita, miten kosteusvaroilta voidaan välttyä tai 
miten niitä voidaan ehkäistä. Eli seuraavalla kertaa 
kun katsotte uudelle kukkapenkille tai puulle paik-
kaa, muistakaa sijoittaa se riittävän kauas talosta!

12.11.

Saimme kokoukseemme arvovaltaisia vieraita Ku-
rikan Klubista Kaj Kusnetsov, Kauhajoen Klubista 
Timo Katajisto sekä Jalasjärven Klubista Mikko 
Seppä ja Väinö Mattila. Syntymäpäivää tänään viet-
tää veli Juha Nikkola 72 vuotta - paljon onnea hä-
nelle koko klubilta. 

Veli Erkki Haapamäen alustusvuorolla alustuksen 
pitivät vieraamme. Veli Haapamäen vuoro siirtyy 
mahdollisesti 26.11.2009. Ensi viikolla alustuksen 
pitää veli Antti Alho.

Ensimmäisenä puheenvuoronsa käytti veli Timo 

Katajisto. Hän kertoi Rotarysäätiöstä ja sen projek-
teista viime vuosilta. Esimerkkeinä mainittakoon, 
vuonna 2001 Oravaisten Klubi rakensi kirjaston Sri 
Lankaan. Vuonna 2004 Kauhajoen Klubi oli muka-
na parantamassa harmaakaihia Intiassa 1200 leikka-
uksella ja Korsholmin Klubi oli mukana hoitamassa 
Phnom Penhissä malariaa. Vuonna 2006 Kauhajoki 
avusti huulihalkioiden korjausta Intiassa. Vuonna 
2007 Hakalax järjesti koulutarvikkeita Turkkiin. 
Vuonna 2008 Kauhajoki, Aro osallistui juomave-
siprojektiin. 

Rotarien Internet-sivuilta löytyy valmiita projek-
teja. Klubit voivat itsenäisesti keksiä erilaisia lähinnä 
hyvinvointiin vaikuttavia projekteja. Jatketaan siis 
samalla hyvää tekevällä linjalla kuin tähänkin asti.

Polio plus -projekti aloitettiin noin 20 vuotta sit-
ten. Polio on saatukin vähenemään rokotuksien an-
siosta todella paljon. Vielä on kuitenkin tehtävää. 
Eräät muslimimaat tekevät rokotukset hankaliksi, 
hankalimpana maana mainittakoon Afganistan. Veli 
Timo piti erittäin hyvän ja valaisevan esityksen tästä 
aiheesta. 

Veli Mikko Seppä puhui myös Polio plus -projek-
tista. Hän ehdotti, että seitsemän lähiklubia järjes-
täisi yhdessä konsertin, josta saataisiin varoja Polio 
plussan hyväksi. Paikkana voisi olla vaikka Ilmajoki. 
Esiintyjätkin voisivat olla rotareita, joten esiintymis-
palkkiot olisivat pienet. Veli Mikon esittämää kon-
serttia pidettiin hyvänä ajatuksena, joten tällainen 
konsertti tullaan varmasti järjestämään. Kälyt ote-
taan tietenkin mukaan.

Viimeisenä esitelmöi Veli Kaj Kusnetsov samasta 
aiheesta. Kurikan Klubi on tilannut magneettilät-
kiä auton perään laitettavaksi, joita myydään Polio 
plussan hyväksi. Lätkässä on teksti ”End Polio Now” 
Hinta on kaksi euroa, josta jäisi tuottoa Polio plus-
san hyväksi vähän yli puolet. Veli Kajn puheenvuoro 
sai hyvän vastaanoton. Näitä lätkiä otettiinkin Klu-
billemme myyntiin 50 kappaletta. Otamme niitä li-
sää, mikäli kauppa käy.

Muissa asioissa Veli Kauko Halme esitti, voisiko 
Klubimme lahjoittaa varoja syöpäkeräykseen. Veli 
Presidentti Aarno Pirilä lupasi viedä asian hallituk-
sen kokoukseen.

19.11. 

Kuluneella viikolla veli Presidenttimme Aarno Piri-
lä vietti nimipäiväänsä - onnea hänelle. Tällä viikolla 
juhli myös veli Reijo Laine 44-vuotissyntymäpäi-
väänsä, onnittelemme myös häntä. 

Veli Presidentti Aarno Pirilä avasi kokouksen ja 
tällä viikolla alustuksen hoiti veli Antti Alho. Ai-
heena hänellä oli Koskenkorvan Urheilijoiden pe-
säpallo. Viime kauteen hän oli tyytyväinen, kausi 
sujui kaikin puolin erinomaisesti. Lipputulotkin 
olivat ylivoimaisesti suurimmat tähän asti. Juniori-
työ sai häneltä myös kiitosta, sillä omia kasvatteja 
korkeimmilla sarjatasoilla on enemmän kuin muilla 
joukkueilla. Taloudellisesti Kou pyörii muutenkin 
mukavasti plussan puolella. Veli Antti Alhon alustus 
aiheutti vilkkaan keskustelun, eli kyllä meidän Klu-
biltammekin löytyy pesäpallon seuraajia. 

Edellisen viikon kokouksessa käsiteltyihin mag-
neettitarroihin palattiin sen verran, että päätettiin 
jokaisen veljen ostavan yhden kahden euron hintai-
sen tarran. Seuraaviin alustuksiin saavat alkaa val-
mistautumaan veli Erkki Haapamäki ja veli Timo 
Hirsimäki. Keskustelimme myös joulujuhlasta, joka 
järjestetään perinteiden mukaisesti 17.12. Ilmajoen 
seurakuntakeskuksessa.

Kun muita asioita ei ilmennyt keskusteltavaksi, veli 
Presidentti Aarno Pirilä päätti kokouksen 18.36.

26.11.

Marraskuun viimeisenä torstaina kokouksemme 
alusti veli Erkki Haapamäki aiheenaan sähköinen 
autojen vahinkotarkastus.  Sähköisestä vahinkotar-
kastuksesta ei koidu kustannuksia kummallekaan 
osapuolelle ja vahinkoarvioista selvitään muutamalla 
valokuvalla. Alustus herätti veljissä vilkkaan keskus-
telun, jossa käytettiin toistakymmentä puheenvuo-
roa.

Kokouksessa käsiteltiin veli Seppo Auran perhet-
tä kohdannut suru, veli Sepon isä Tapio Aura on 
nukkunut pois. Iloisempia asioita olivat mm. veli 
Jouko Metsä-Ketelän Jussi-pojan ylioppilaaksi pää-
seminen ja veli Jari Mäen yritys valittiin Ilmajoen 
Vuoden Yrittäjäksi sekä hänen tyttärensä Susanne 
on kihlautunut. Aikamoisia saavutuksia - paljon on-
nea molempien veljien perheille! Vielä yksi ilouuti-
nen kiiri korviimme, sillä veli Jussi Iivari on valittu 
Senioriapteekkarien puheenjohtajaksi. Toivotamme 
onnea tästä kunniatehtävästä.

Kokouksen lopuksi veli Jussi Niukkala esitteli tu-
levan rotary-vuoden toimihenkilölistan, joka hyväk-
syttiin.
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3.12.

Tällä viikolla juhlittiin Antin päivää, joten onnea 
kaikille Antti-veljillemme. Alustukseen oli Timo 
Hirsimäki kutsunut Länsi-Suomen paperinkeräys 
Oy:n aluejohtaja Harri Patana, jolla oli aiheenaan 
paperin ja pakkausten tuottajavastuusta. Alustus oli 
todella kattava ja mielenkiintoinen. Aiheesta kes-
kusteltiin alustuksen jälkeen vilkkaasti. 

Muita iloisia ilmoitusasioita oli myös tälläkin ker-
taa, sillä veli Matti Hirvelän Päivikki-puoliso saa 
Suomen Leijonan 1. luokan Ritarimerkin itsenäi-
syyspäivänä 6.12. Onnea Päivikille hienosta saavu-
tuksesta.

10.12. 

Veli Erkki Haapamäen 57-vuotissyntymäpäivänä, 
joulutunnelmissa aluksen hoiti Aulis Hahtola, ai-
heenaan veteraanien MM-suunnituskilpailu, jossa 
hän oli osallistujana. Hän kertoi laajan matkakerto-
muksen, mutta kilpailussa hänellä ei ollut mainitta-
vaa menestystä.

17.12. 

Nautimme perinteisen jouluaterian Ilmajoen seura-
kuntakeskuksessa. Tunnelma oli lämmin ja valmisti 
meitä kaikkia suureen juhlaan. 

Veli Rauno Antila sai PH-arvonimen ansiokkaas-
ta Rotary-työstään.

31.12.

Vuoden viimeiseen ”varjokokoukseen” osallistui yh-
teensä seitsemän veljeä. Alustuksen hoitivat lapin-
miehemme veli Erkki Ervast ja veli Esko Kontio-
koski. Aiheena heillä oli ”Koillistunturit” - omistus, 
markkinointi ja sen ympärillä pyörivät vaikuttajat. 
Alustuksessa käsiteltiin myös ihmissuhteita kaik-
kine arveluttavine yksityiskohtineen. Oikein hyvää 
vuoden viimeistä päivää kaikille. 

7.1. 

Vuoden ensimmäisessä kokouksessa vieraanamme 
oli laamanni Markku Latva-Toikari Etelä-Pohjan-
maan käräjäoikeuden päällikkö.

Markku Latva-Toikari puhui vuoden 2010 kärä-
jäoikeuden uudistuksesta.  Alustuksensa hän aloit-
ti kertomalla omista taustoistaan ja toiminnastaan 
asianajajana ja oikeuslaitoksen palveluksessa. Etelä-

Pohjanmaan käräjäoikeus alkoi toimia vuoden 2010 
alusta, jolloin käräjäoikeuksia oli 51. Tämän het-
kinen luku on 27 kappaletta. Latva-Toikari toimii 
päällikkönä Seinäjoella, Kauhajoella ja Kauhavalla. 
Latva-Toikari kertoo muutosten ympäristössä ja kä-
räjäoikeuksien tehtävissä johtaneen käräjäoikeuksien 
määrän laskuun suurentamalla yksikköjä, jolloin or-
ganisointi helpottuu. Erilainen sähköinen viestintä 
on muuttanut asiointia ja istuntojen toimintaa. 

Nykyisessä piirissä on 19 kuntaa, joissa on väestöä 
yhteensä 194 000. Seinäjoen oikeustaloa olisi tarvet-
ta laajentaa, jotta keskittäminen saataisiin toteutet-
tua loppuun. 

Syntymäpäiviään tällä viikolla viettivät veljemme 
Veikko Töyli 65 vuotta, Antti Hakanen 57 vuot-
ta, Jussi Niukkala 50 vuotta ja Timo Hirsimäki 46 
vuotta.

14.1. 

Klubimme sai tänään vieraaksi alustajan aluekehi-
tysjohtaja Timo Urpalan Etelä-Pohjanmaan liitosta. 
Alustuksessaan Urpala  kertoi kuntia ja kaupunkeja 
olleen 27 kappaletta silloin kun hän aloitti. Urpala 
kertoi työnsä haasteellisuudesta muun muassa eri-
laisten Ey rakennerahastojen suhteen, jotka ovat hä-
neen mukaansa penteleenmoista byrokratiaa. Urpala 
ei oikeastaan näe työssään ”eläviä” yrittäjiä. Hänen 
mukaansa kansallisen kehittämisrahan kysyntä on 
vähentynyt ja maakunnan sisäinen eriytyminen on 
hankalaa. 

Alustuksesta kehkeytyi vilkas keskustelu, jossa 
päädyttiin yleisesti siihen, että tarttis löytyä lisää töi-
tä. Urpalan mukaan maakuntaohjelmaa kirjoitellaan 
tälläkin hetkellä. 

Viikon nimipäiväsankarit ovat Veikko ja Kari - 
onnea veljille. Muita ilmoitusasioita olivat Ilkka 
Peuran valinta kuvernööriksi ja meidän Klubimme 
osallistujaprosentti on 98 %, jolla olemme ykkösinä 
tällä hetkellä. Hyvä me! Piirikokous kokoustetaan 
Jurvassa ja Pets-koulutus Alajärvellä 13.3.2010.

21.1.

Tällä kertaa vietimme kokouksen pelkästään vel-
jiemme kesken.  Jari Mäki kertoi tulevasta vaihto-
oppilaasta, joka tulee Australiasta. Veli Presidentti 
Aarno Pirilä oli saanut kutsun Lions-klubin juhliin. 

Viikon alustus kuului veli Jaakko Jokimäelle, joka 
oli kutsunut vieraaksi Mika Lindbergin, joka kertoi 
tietoturvan perusteista. Pääasia oli, että tuntemat-

tomasta lähteestä saatu tieto on varmistettava alku-
perältään ja varottava haittaohjelmia. Aihe oli kiin-
nostava ja veljet esittivät useita kysymyksiä aiheen 
ympäriltä.
 

28.1.

Vietimme tämän viikon kokouksen alustuksen Tal-
visodan hengessä. Veli Simo Isotalo kertoi Talvi-
sodasta omasta ja perheensä näkökulmasta. Isotalo 
oli tuolloin 7,5-vuotias ja hänen koko perheensä 
osallistui sotaan, isä vänrikkinä, äiti lottatehtävissä, 
sisko ilmavalvontatehtävissä, toinen veli rakenteli 
sirpalesuojia ja toinen toimi lähettinä sotasensuuri-
toimistossa. Isotalolle oli erityisesti jäänyt mieleen 
Seinäjoen pommitus, jonka jälkeen Isotalo muu-
tettiin sotaa pakoon Seinäjoen Alakylään. Tiedon 
rauhasta Isotalo sai radion välityksellä. Alustuksesta 
kehkeytyi vilkas keskustelu, kuten odottaa saattoi. 

Jussi Uusimäki kertoi terveisiä 80-vuotiaalta Al-
bert Nymanilta, joka on saanut kortin Risto Haka-
lalta, siitä iso kiitos. Ikä painaa myös Nymania, joten 
häntä ei ehkä nähdä ensi kesänä Ilmajoella.

4.2.

Klubimme sai vieraita Kuusamon Klubista veli Ilk-
ka Mäkiniemen ja Kurikan Klubista veli Heikki 
Rinta-Rahkon. Saimme myös tutustua Australiasta 
tulleeseen vaihto-oppilaahamme, Nicole Festingiin, 
jota kokouksessa tulkkasi Susanne Mäki. Veli Jari 
Mäki esitteli vaihto-oppilaamme, joka kertoi laajasti 
kotimaastaan. Nicole kertoi viihtyvänsä hyvin. Ai-
noa shokki tuli Helsinki-Vantaan lentokentällä kun 
hieman kylmempi ilmastomme näytti parhaat puo-
lensa, Australiasta lähtiessä mittari oli näyttänyt +38 
astetta ja täällä -23.

Presidentti avasi kokouksen toivottamalla vieraat 
ja omat veljet tervetulleiksi. Totesi paikkaukset, syn-
tymä- ja nimipäivät ja luki kuvernöörin kirjeestä tär-
keimmät asiat. 

Kokouksemme alusti veli Jussi Iivari aiheenaan 
lääkeväärennökset. Lääkeväärennös on nykyään to-
dellinen ongelma, johon törmätään todella usein. 
Potenssilääkkeitä väärennetään ehkä eniten ja näi-
hin tavallinen kuluttaja törmää useimmiten Inter-
netissä. Veli Iivari kertoi monipuolisesti lääkkeiden 
vaikutuksesta ja maailmanlaajuisesta taistelusta vää-
rennöksiä vastaan. Suomen apteekkien lääkkeet ovat 
kuitenkin ihan oikeaa tavaraa, eikä apteekeista täällä 
löydy väärennöksiä. Asiasta keskusteltiin paljon.

Presidentti	vaimoineen	joulujuhlassa.

Rauno	Antilalle	luovutetaan	PHF-mitali.
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11.2. 

Tämän viikon sankareita ovat veli Presidentti Aarno 
Pirilä 62 vuotta ja veli Rauno Antila 64 vuotta. Pal-
jon onnea!

Mielenkiintoisten alustusten sarjaa jatkoi veli Juha 
Jouppila, matkakertomuksellaan Rion slummeista. 
Alue on rikollisten hallinnassa. Aluetta johtaa kol-
me mafiaryhmää ja sisäinen kuri alueella on ankara. 
Alueella asuu yhteensä noin 30 000 asukasta. Alus-
taja tuki esitystään useilla havainnollistavilla kuvilla, 
joiden jälkeen aiheesta keskusteltiin paljon. 

17.2.

Saimme vieraita Kuusamon Klubista veli Mäkinie-
men. Vierailevina alustajina tällä kertaa olivat veli 
Seppo Ylisen kutsumat Kaisa ja Matti Peltonie-
mi Seinäjoelta. Vierailevat alustajamme esittelivät 
Nikken-tuotteita Japanista. Nikken-tuotteet ovat 
terveysvaikutteisia ja perustuvat magnetismiin ja 
infrapunasäteilyyn. Tuotteista mainittakoon kengän 
pohjalliset, kaulukset ja ristiseläntuet.

Juhlapäiväänsä viettivät tällä viikolla veli Matti 
Äärynen ja veli Timo Tuomikoski.

25.2.

Varapresidentti veli Jussi Niukkala avasi kokouksen 
ja toivotti veljet tervetulleiksi. Aluksi onnittelimme 
veli Matteja nimipäivän johdosta. 

Veli Simo Järvi alusti otsikolla ”Haarukkapaloja 
Simo Järven presidenttikaudelta 20 vuotta sitten”. 
Alustuksessaan veli Simo kertoi sotilaallisen selke-
ään tyyliinsä presidenttikaudestaan ja yhteistyöstään 
sihteerinsä, Tapani Ala-Kauppilan kanssa. Rotary-
vuoden teemana oli tuolloin ”Iloitse Rotarysta”, jon-
ka todettiin olleen ehkä paras vuositeema - ainakin 
se yleisesti muistettiin. Piirikuvernöörinä oli tuol-
loin Jaakko Kalkas. Tuon aikaisista veljistä vielä 15 
on Klubimme nykyisiä jäseniä, ikäpresidenttinä veli 
Simo Isotalo. Pisimpään jäsenenä on kuitenkin ollut 
veli Arvo Ala-Lahti. 

Veli Simon presidenttivuoden aikana jaettiin PHF-
tunnustukset veljille Lasse Lintala, Jaakko Leppälä 
ja Simo Isotalo. Uusina jäseninä Klubiin liittyivät 
Teuvo Pollari, Seppo Aura ja Tuomo Laitila. Vaihto-
oppilaana Klubissamme tuona vuonna oli Alisson 
Vemlog Australiasta. Vierailevat alustajat edustivat 
sattuneesta syystä valtaosin puolustuslaitosta. Mm. 
everstit Martti Olanterä ja Ari Iisakkala Seinäjoen 

ja Vaasan sotilaspiireistä sekä sotilaspastori Seppo 
Viitanen. Muut tapahtumat liittyivät mm. Ilmajo-
en partiolaisten toiminnan merkittävän tukemiseen 
(mm. Ilkan partiolaisten standardi ja osakemerkintä) 
sekä Ilmajoen Musiikkijuhliin. Veli Simon aktiivi-
nen toiminta presidenttikaudellaan on ollut hyvänä 
esimerkkinä myöhemmille vastuunkantajille.

Veli Pentti Alanko kertoi huhtikuulle suunnitel-
lusta teatterimatkasta Seinäjoen kaupungin teat-
teriin Ninotska -musikaaliin. Ruokailu tapahtuisi 
myös teatterilla. Alustava osallistujalista kiersi. Jussi 
Uusimäki kutsui veljiä kuutamohiihtoon Palonkylän 
radalle perjantaina 26.2. klo 19.30 alkaen.

4.3.

Vähemmän virallisessa kokouksessa päällimmäisenä 
aiheena oli veli Erkki Ervastin syntymäpäivä. Niin-
pä päivänsankari itse kertoi päivän tapahtumista ja 
ennen kaikkea illan suunnitelmista oikein juurta 
jaksain. Kuulimme mm. madesopan keitto-ohjeet, ja 
ehkä siinä brändikin vilahti. Lopuksi Erkki totesi, 
että eläke siinä meni yhtenä päivänä. Päätimme epä-
virallisen kokouksen n. 18.30.

11.3. 

Tällä viikolla syntymäpäivään juhli veli Antti Alho ja 
virallisessa kokouksessa muistimme myös veli Erkki 
Ervastia viime viikkoisen syntymäpäivän johdosta. 
Nimipäiväsankareita tällä viikolla ovat veljemme 
Kauko ja Ari. 

Alustuksen hoiti ansiokkaasti Juha Juvonen aihee-
naan tuotekehitys erityistapauksena Ruukki.  Läs-
näolotilaston mukaan klubimme on tällä hetkellä 
neljäntenä  jurvalaiset veljemme johtavat 100% läs-
näololla. OHO! Laihialla taasen vietetään Klubin 
50-vuotisjuhlaa 15.3.2010. Saimme veli Jari Mäen 
välityksellä viestin vaihto-oppilaaltamme, Noora 
Uusirannalta, Australiasta.

Veli Presidentti Aarno Pirilä selosti kuvernöörin 
kirjeen: PETS 13.3. Alajärvellä ja Jurvassa piiriko-
kous 17.4. Piirikokoukseen kaikki ovat tervetulleita. 

18.3.

Klubimme sai vieraita E-P:n ilmailukerhosta len-
tokapteeni Niilo Ala-Könnin ja apulaiskuvernöörin 
Mikko Sepän. Tämän viikon juhlijoita ovat synty-
mäpäivällään veli Reino Yrjänäinen ja nimipäivillään 
Reijo ja Risto.

Apulaiskuvernööri Mikko Seppä kertoi, että 
GSE-vieraita on tulossa USA:sta. 4-5 hengen ryh-
mä saapuu Ilmajoelle 8.4. ja viipyvät täällä yhden 
yön. Polio+ -hankkeen tiimoilta elokuussa järjeste-
tään Ilkanrantaan kansanmusiikkikonsertti. Lipun 
hinta on 25 € ja se sisältää kahvin. Konseritin tuotto 
käytetään Polio+ -hankkeen hyväksi. Esiintyjiksi on 
kaavailtu mm. Ilmajoen ja Jalasjärven kansanmusii-
kin harrastajia. Konsertin järjestelyihin valittiin Il-
majoelta veljet Reino Yrjänäinen, Seppo Ylinen ja 
Jyrki Oksanen. Kokoonkutsujana on Mikko Seppä.

Nuorisovaihtoasiamies Jari Mäki kertoi, että 
Amerikasta tulee vaihto-oppilas syksyllä Ilmajoelle. 
Vaihto-oppilaalle kaivataan isäntäperheitä.

Kari Kaukosella oli alustusvuoro ja hän oli kutsu-
nut alustajaksi Niilo Ala-Könnin. Ala-Könni ker-
toi Rengonharjun lentokentän syntyvaiheita aina 
metsän raivaamisesta alkaen. Kentän suunnittelu-
vaiheessa yksi sijoitusvaihtoehto oli silloisen Työlai-
toksen takana oleva alue. Ala-Könni selvitti kentän 
alkuvaiheen kökkäporukan kokoonpanoa. Hän itse 
toimi Kari Yli-Ojanperän kanssa hankkeen vetäjinä. 
Neuvonantajana heillä oli edesmennyt pitäjäneuvos, 
veli Erkki Holkko, jolla oli jo tuolloin lentolupakir-
ja.

E-P:n ilmailukerhon ensimmäiseen johtokuntaan 
kuuluivat mm. Niilo Ala-Könni, Kari Kaukonen, 
Kari Yli-Ojanperä, K. Kannosto, Eino Sydänoja, 
Martti Korpi, Aulis Manninen, Aulis Peltokos-
ki, A. Ristimäki. Lupa lentokentän rakentamiseen 
saatiin 2.4.1976 ja Rengonharjusäätiö perustettiin 
29.8.1977. Kenttähankkeen takana olivat E-P:N il-
mailukerhoja Ilmajoen ja Seinäjoen yrittäjät. Kentän 
kiitoradan pituus on nykyään 2,5 km ja leveys 45 m.

Kokouksessa kiersi lista osallistumisesta veljien ja 
kälyjen yhteiselle teatteriretkelle. Menemme kat-
somaan Seinäjoen teatteriin Ninotska-musikaalia 
17.4.

Kiirastorstaina 1.4. ei ole viikkokokousta. 

25.3.

Veli Presidentti Aarno Pirilä avasi kokouksen ja 
alustuksen piti veli Seppo Kormano aiheesta sähkö-
autot. Jyllinkosken Sähkö Oy:llä oli noin 19 vuotta 
sitten SUBARU-merkkinen sähköauto. Bensa-auto 
muutettiin sähköautoksi ja siihen lisättiin mm. 400 
kilon akut. Seppo oli itse vetänyt kyseisellä autolla 
Seinäjoen raveissa esittelyt. Hevoset olivat kummas-
telleet äänetöntä autoa. 

Akut ovat tällä hetkellä suurin ongelma sähköau-

toissa. Niiden arvo on 50-60 % koko auton hinnasta 
eli noin 20 000 euroa autoa kohti. Yhden akun on 
laskettu kestävän 300 varauskertaa.

Jo vuonna 1835 olvat ensimmäiset sähköautot 
Gotlannissa - silloin niitä valmistettiin jopa enem-
män kuin polttomoottoriautoja. Jäähdytysjärjestel-
mä oli siihen aikaan polttomoottoriautojen suurin 
ongelma. Nyt sähköautojen kehittelyversioita on jo 
paljon. Suomi on hyvin mukana kehittelyssä. On-
neksi Suomessa on litiumesiintymiä litiumakkujen 
valmistukseen. Litium-akku ei ole niin vaarallinen, 
kuin lyijyakku.

Sähköautoissa kiihtyvyys on 3,7 sek. 0-100 km. ja 
hiilidioksidipäästöt 30-40 g/km. kaasuautoissa hiili-
dioksidipäästöt ovat vain vähän alle polttomoottori-
autojen määrien. Jos kaikki siirtyisivät sähköautoihin 
nousisi sähkönkulutus Suomessa noin 10%. Sähkö-
autojen kulut ovat 2-3 euroa/100km, kun kulut polt-
tomoottoriautoissa on 6-10 euroa/100km.

Tulevaisuuden skenaario vuonna 2050: bensa-au-
toja 10 %, sähköautoja 50% ja hybridiautoja 40 %.

Presidentti ilmoitti, että RYLA-päivät ovat 20.4. ja 
27.4. GSE-vaihtarit tulevat ohjaajan kera Ilmajoelle 
8. -9.4.2010 ja heidät tulisi majoittaa. Veljet Markku 
Ojala ja Reijo Laine ilmoittivat halukkuutensa. Tu-
leva presidentti Jussi Niukkala kertoi ennakkotietoja 
tulevasta Rotary-vuodesta ja, että ensi vuoden ku-
vernööri on Esko T Haaparanta Alajärveltä. Lisäksi 
Jussi kertoi Polio+ -hankkeen kuulumiset.

1.4.

Varjokokouksessa todettiin läsnäolojat. 12 henkeä. 
Otettin oluet. Niukkis ja Reiska lähtivät 12 minuu-
tin kuluttua, Reiska vaipanvaihtoon ja Niukkis koska 
Koivulahti kuulemma pakotti. Reiska palasi 8 mi-
nuutin kuluttua takaisin ja otti uuden oluen, kätevää 
lastenhoitoa! Me muutkin otettiin. Pena ja TImppa 
alustivat aiheesta ”Salon seudun jäteyhtiö akuutis-
sa talouskriisissä”. Kauhistelimme Salon tilannetta, 
jätteet meinaavat loppua. Hajaannuttiin Pääsiäisen 
viettoon, kukin tahoillemme.

8.4.

Saimme Klubiimme tänään arvovaltaisia GSE-vie-
raita. GSE-ryhmä New Jerseystä USA:sta, ryhmän 
vetäjänä John Hoover. Ryhmä koostui neljästä nuo-
resta naisesta, jotka kaikki esittäytyivät vuorollaan. 
Viirit vaihdettiin ja veli Reino Yrjänäinen esitteli 
vieraille pohjalaisen kansallispuvun. Vieraiden mat-
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ka jatkui seuraavana päivänä mm. Seinäjoen kau-
punkiin sekä Neiron ala-asteelle, Yli-Lauroselaan ja 
Namitupaan.

Viikkokokouksessa esittäytyi myös vaihto-oppi-
laamme Australiasta. Tulkkina toimi Lotta Laine. 

Tämän viikon juhlijoita ovat veli Erkki Hellsten 
70 vuotta ja veli Simo Isotalo 78 vuotta. 

15.4.

Saimme vierailevaksi alustajaksi lentokapteeni Aki 
Raskun Seinäjoen lentoasemalta Saimme kuulla 
kattavan ja rehellisen tilannekatsauksen lentoase-
man nykytilanteesta.

Veli Jouko Metsä-Ketelä anoi vapautusta klubi-
kokouksista kesäkuun 2010 loppuun ja hänelle se 
myönnettiin. 

22.4.

Veli Esko Kontiokoski oli kutsunut vieraaksemme 
Eero Rinta-Kannon  Veolian liikennepäällikön. Rin-
ta-Kanto kertoi ensin Veolian historiasta ja jatkoi, 
siitä oleelliseen eli mitä Veolialle nykyään kuuluu. 
Tänä päivänä Veolialla on yhteensä 388 linja-autoa. 
Liikevaihtoa on 50 miljoonaa ja Länsi-Suomessa 
113 auton Veolian markkinaosuus on 4 %.

Veli Pentti Alanko on valittu perinnetoimikunnan 
puheenjohtajaksi ja veli Markku Ojalalle myönnet-
tiin läsnäolovapautus kesäksi - ymmärrettävistä syis-
tä.

Klubillamme oli vieraana veli Mikko Seppä Jalas-
järven Rotary-klubista. Hän kertoi tulevasta kan-
sanmusiikkitapahtumasta, joka on elo-syyskuun 
vaihteessa.

Kokouksen lopuksi kiitettiin veljiä ja kälyjä onnis-
tuneesta teatteriretkestä - hauskaa oli, kiitos siitä!

29.4.

Nimipäiväsankarit tällä viikolla olivat veljet Jyrki ja 
Markku. Alustuksena saimme kuulla veli Jari Mäen 
Amerikan reissusta - ihmeteltiin yhdessä kyllästyy-
köhän Jari koskaan Amerikkaan? Toivottavasti ei. 

Onnittelimme veli Aulis Hahtolaa prenikan saan-
nista ja veli Presidentti Aarno Pirilää tyttären kih-
lautumisen johdosta. 

6.5.

Onnea veljille Arvo Ala-Lahti 86 vuotta, Aake Yli-

Laurunen 85 vuotta ja Jussi Iivari 69 vuotta.
Veli sihteerikkö Jarmo Koivulahti luki pääkohtia 

kuvernöörin kirjeestä. Veli Reijo Laine kertoi Filip-
piineille suuntautuneesta matkasta. Vaiherikkaan 
alun jälkeen reissu oli mieleenpainuva kokemus. Var-
sinkin paikalliseen tanssiravintolaan voisimme lähteä 
koko Klubin voimin tutustumaan. Filippiineillä ei 
kuulemamme mukaan hankintalaki toimi vielä ihan 
täydellisesti. Filippiineillä Rotary-kokouksen aluksi 
lauletaan kansallislaulu, muuten kokous noudatte-
lee suomalaista vastaavaa. Iltaa saatetaan kokouksen 
jälkeen istua pitkäänkin. matkan ansiosta ensi kesän 
olympialaisissa lienee Reijon tuomisten myötä uusia 
lajeja. Saas nähdä. 

13.5.

Varjokokouksessa Helatorstaina veljiä oli kokonaiset 
viisi. Kokous avautui kuin itsestään ja totesimme läs-
näolijat. Ihmeteltiin vähyyttä - säätä ei ainakaan voi 
moittia, eikä seuraa. Veli Pentti Alanko oli viettänyt 
koko Helatorstain kirkossa, hartaina kuuntelimme 
selostusta vanhojen rippikoululaisten tapaamisesta. 
Veli Jyrki Oksanen oli viettänyt edellisen illan Seinä-
kuun Yössä, ehkä ei niin hartaissa tunnelmissa kuin 
veli Pena, sillä Oksasen otsaan oli ilmestynyt Ahtisaa-
rimainen laastari. Jyrkin selitykset olivat niin vaikea-
selkoiset. laveat ja kiemurtelevaiset, että lopulta tuntui 
siltä, että laastari oli vain jotenkin yön aikana, kenties 
unessa, ilmestynyt siihen. Siinä se kuitenkin loisti! 
Voisiko kyseessä olla vaimon järjestämä jekku?

Päätettiin lopettaa tämä varsinaisten järkevien ko-
kousasioiden puhuminen ja ruvettiin puhumaan puu-
taheinää. Janoa vaan ei meinattu millään saada sam-
mumaan.

20.5.

Kokoustimme omien veljien kesken. Kokouksen 
aluksi onnittelimme veli Heino Kuismasta 64 vuotta 
ja veli Seppo Kormanoa 61 vuotta. Nimipäiväsanka-
reita tällä viikolla olivat veljet Heino, Timo ja Erkki 
- onnea! Veli Presidentti Aarno Pirilä muisteli taivaan 
joukkoihin liittynyttä kunniajäsentämme Aake Yli-
Laurusta. Hän oli syntynyt vuonna 1925 ja oli muka-
na Lapin sodassa. Vietimme hiljaisen hetken hänen 
muistolleen.

Veli Jussi Niukkala oli tuonut tietokoneen ja pro-
jektorin paikalle, joten saimme katsoa valokuvia ny-
kyajasta, tältä vuodelta pääosin. Eritoten huomattiin 
musiikkijuhlien lumiauman peittämiskuvaa ”sahajau-

holla”. 
Ensi torstaina vietämme viikkokokouksen Jussin 

Kestikartanossa veli Raimo Lähdesmäen vieraina. 

27.5.

Pääsimme tutustumaan Ilmajoen Kestikartanoon. 
Veli Presidentti Aarno Pirilä avasi kokouksen ja toi-
votti veljet tervetulleiksi viimeiseen kokoukseen en-
nen kesäkauden alkua. Presidentti kertoi alustavasti 
kesäkuulle suunnitellusta vierailusta Koskenkorvan 
Trahteeriin sekä Mikko Porvalin mahdollisesta alus-
tuksesta vakoojien koulutuksesta Neuvostoliittoon 
sota-aikana. Vaihtokokous 1.7. Jussin jokisaunalla. 
Ohjelmakomitea veli Pentti Alangon johdolla hoi-
taa järjestelyt. Veli Presidentti kiitti veli Raimo Läh-
desmäkeä kutsusta saapua tutustumaan uudistettuun 
Kestikartanoon. 

Alustuksessaan veli Raimo Lähdesmäki kertoi mit-
tavasta peruskorjauksesta, jonka he olivat suorittaneet 
ja saattaneet osin jo melko huonokuntoisen arvo-
kiinteistön todella hienoon kuntoon. Samalla myös 
varmistui lakkitehtaana ja myöhemmin ravintolana 
toimineen keskeisen kiinteistökokonaisuuden säily-
minen tuleville sukupolville. Monesta suusta todettiin  
veli Raimon tehneen tässä todellisen Ilmajokelaisen 
kulttuuriteon. Rakentamisen vaiheista Lähdesmäet 
olivat tehneet kirjan, josta sai hyvän kuvan siitä miten 
vaativa ja yllätyksellinen vanhan kiinteistön peruskor-
jaus saattaa olla. Veljet pääsivät tutustumaan tiloihin 
kiertokäynnillä, jossa veli Raimo kertoi myös tule-
vista suunnitelmistaan - ja niitähän Raimolla riittää. 
 
 

17.6.

Kesäistä torstaita vietettiin veljien kanssa, vieraan 
saimme Espoon Rotaryklubista. Veli Heikki Kukko-
nen ihaili pohjalaista rakennusmiljöötä ja maisemia, 
joissa mieli lepää. Olemme täysin samaa mieltä, kyllä 
Ilmajoki on mahtava paikka asua ja elää.

Hyviä uutisia kuulimme Susanna Juvoselta, joka ai-
koo lähteä Kalifornian Sacramentoon vaihtoon, on-
nea matkaan hänelle ja toivottavasti kuulemme koke-
muksista pian lisää.

Syntymäpäiväsankareita veli Esko Kontiokoski 61 
vuotta (Eskolla oli toki myös nimipäivä samana päi-
vänä) ja veli Raimo Lähdesmäkeä onniteltiin. Tämän 
jälkeen lähdimme nauttimaan valoisasta kesäillasta 
kukin tahoilleen.

24.6.

Saimme vieraan Kanadasta asti kun Albert Nyman 
saapui kokoukseemme. Hänen kanssaan oli mukava 
päivittää kuulumiset ja vertailla suomalaista ja kana-
dalaista elämää. Toivottavasti näemme pian uudel-
leen.

Syntymäpäiväsankareita oli tällä kertaa paljon on-
niteltavana: veljet Jarmo Koivulahti 53 vuotta, Tapani 
Ala-Kauppila 63 vuotta, Ari Rousu 52 vuotta ja Juha 
Juvonen. Nimipäiväänsä viettivät myös Jussi, Juha ja 
Juho.

Valmistauduimme jo heinäkuun alun vaihtokoko-
ukseen ja elämään sen jälkeen. Tähän on hyvä lopet-
taa ja jatkaa taas puhtaalta pöydältä uutena Rotary-
vuotena.

Vuosi	vierähti	ja	uudet	
toimihenkilöt	jatkavat.
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Olemme tarkastaneet Ilmajoen Rotaryklubin kirjanpidon, tilinpäätöksen ja 
hallinnon toimikaudelta 1.7.2009 - 30.6.2010. Hallituksen laatima tilinpäätös 
sisältää Ilmajoen Rotaryklubin tuloslaskelman ja taseen, liitetiedot, toiminta-
kertomuksen ja tase-erittelyn.

Suorittamamme tarkastuksen perusteella annamma lausunnon tilinpäätök-
sestä ja hallinnosta.

Tilintarkastus on suoritettu hyvän tilintarkastustavan mukaisesti. Kirjanpitoa 
sekä tilintarkastustavan mukaisesti. Kirjanpitoa sekä tilinpäätöksen laatimispe-
riaatteita, sisältöä ja esittämistapaa on tällöin tarkastettu riittävässä laajuudessa 
sen toteamiseksi, ettei tilinpäätös sisällä olennaisia virheitä tai puutteita. Hal-
linnon tarkastuksessa on selvitetty hallituksen jäsenten toiminnan lainmukai-
suutta yhdistyslain säännösten perusteella.

Lausuntona esitetään, että tilinpäätös, jonka tilikauden tulos osoittaa alijää-
mää 406, 55 euroa sekä oman pääoman määrää taseessa 6 186, 55 euroa, josta 
siirtosaamisia 80 euroa, on laadittu kirjanpitolain sekä tilinpäätöksen laatimista 
koskevien muiden säännösten ja määräysten mukaisesti. 

Tilinpäärös antaa kirjanpitolaissa tarkoitetulla tavalla oikeat ja riittävät tiedot 
yhdistyksen toiminnan tuloksesta ja taloudellisesta asemasta.

Hallituksen ehdotus tilikauden tuloksen kirjaamisesta tulostilille on oikea.  
Tilinpäätös voidaan vahvistaa ja vastuuvapaus myöntää hallituksen jäsenille  
tarkastetulta tilikaudelta.

Ilmajoella syyskuun 20. päivänä 2010

Heino Kuismanen        Pentti Alanko

Rotaryklubin vuosikokouksen valitsemat 
tilintarkastajat

tIlIntaRkaStuSkeRtomuS toImIntaVuoDelta 2009-2010
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Tulot
Jäsenmaksut (43 kpl) 6880
Toiminan tulot 580
Korkotuotot 50
 7510 €

Menot
Per Capitamaksut  1860
Suomen Rotarytoimisto 2850
Edustus ja huomionosoitukset  650
Avustukset 100
Toiminnan kulut 1170
Vaihto-oppilas 800
Pankkikulut 80
  7510 €

Ilmajoen RotaRyklubIn tulo- ja menoaRVIo
toImIntaVuoDelle 2010-2011

Liite 1.




